
Protokół Nr XVIII/08
sesji Rady Miejskiej w Gniewie
odbytej dnia 26 marca 2008 r.

--------------------------------------------

Godzina rozpoczęcia sesji 10:00

- Przewodniczący rady - Otwieram XVIII sesję V kadencji Rady Miejskiej w Gniewie.

Obradom przewodniczy  – radny Janusz Karzyński – przewodniczący rady i  radny
Franciszek Sumisławski – wiceprzewodniczący rady.

Witam   Wysoką Radę, Burmistrza, Panią Skarbnik, Panią Sekretarz, Pana
radnego Powiatu Józefa Puczyńskiego i Wojciecha Szulca, Pana Romana
Kucharskiego Dyrektora Społecznego Biura Posła Jana Kulasa, Pana prezesa
Jakuba Cyburę, Panów Piotra Wardzińskiego i Jacka Talko, Panów i Panie
Sołtysów, Mieszkańców Gminy Gniew, oraz pozostałych Gości.

- Przewodniczący rady - Na podstawie listy obecności stwierdzam, Ŝe na sali jest
quorum, a więc wystarczająca ilość radnych do podejmowania prawomocnych uchwał
i wniosków. Obecnie jest 13 radnych. ( trzynastu) spóźni się Pan radny Marek Barnik i
z powodu choroby nieobecny radny Ryszard Połomski.

Mamy dziś miły akcent na samym początku obrad, powitania nowego
wiceburmistrza Miasta i Gminy Pana Bogdana Olszewskiego.
Witamy Pana serdecznie i Ŝyczymy dobrej współpracy oraz osiągnięcia sukcesów
w tej trudnej pracy samorządowej. Mieliśmy teŜ dziś  poŜegnać dotychczasowego
Wiceburmistrza , ale niestety jest na urlopie. Zrobimy to w innym czasie.
Wracamy do porządku obrad.

Porządek obrad wszyscy radni otrzymali na piśmie, a zatem mam pytanie. Czy są
uwagi do przedstawionego porządku obrad? Bardzo proszę. Pan radny Andrzej
Solecki.

- Andrzej Solecki – Wnioskuję o zdjęcie  z porządku obrad 3 projektów uchwał
dotyczących szkół. Jest to  Druk Nr B/182/08, B/183/08, B/184/08 poniewaŜ projekty
te nie spełniają warunków  statutu Gminy Gniew tj.  § 58 ust. 3 -  brak skutków
finansowych jej realizacji. Czy ta uchwała przyniesie korzyści czy straty? Sądziłem,
Ŝe do dziś zostanie ta informacja uzupełniona, ale  niestety nie.  Nie  chcę, Ŝeby było
jak z brakiem konsultacji z mieszkańcami i w związku z tym Kurator Oświaty
wstrzyma nam tę uchwałę.

- Przewodniczący rady – Czy kolega czytał uzasadnienie?

- Andrzej Solecki – Tak! Czytałem.  Nie ma tego w uzasadnieniu, a zatem nie  moŜemy
działać wbrew statutowi.
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- Przewodniczący rady – Ja będę głosował za przyjęciem  przedstawionych projektów.

- Andrzej Solecki – To zakrawa  na jakąś kpinę. Rada ma podejmować uchwałę wbrew
prawu?

- Przewodniczący rady – Bardzo szczegółowo omawiane były te projekty, informacja
równieŜ była i to o czym Kolega mówi mija się z prawdą.

- Andrzej Solecki – W projektach powinno być to,  co jest w statucie.

- Przewodniczący rady – Nie moŜna na dzień dzisiejszy określić kosztów ani
oszczędności to się dopiero okaŜe po likwidacji szkół. Szkoły mają przygotować
informacje.  Obecnie  przynoszą straty w wysokości pół miliona  złotych.

- Maria Olszewska – Uzasadnienie nie jest częścią uchwały. Jeśli chodzi o skutki
finansowe, to szkoły będą  działały tylko do września, a więc dopiero  potem będą
oszczędności.  Na ten rok mogę zapewnić środki do końca roku. A oszczędności na
pewno będą. Ja w tym projekcie nie mogę wyznaczyć skutków  finansowych bo ich
jeszcze nie znamy.

- Andrzej Solecki – Chciałbym wiedzieć ile potrzebujemy środków na odprawy dla
nauczycieli?

- Maria Olszewska – Będziemy się  dopiero starać o środki na odprawy dla nauczycieli.
Na razie ich nie mamy.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania wniosku radnego
Andrzeja Soleckiego. Kto z radnych jest za pozostawieniem w  porządku obrad  trzech
projektów uchwał w sprawie likwidacji szkół?   Za pozostawieniem projektów w
porządku obrad  głosowało 8 radnych. Kto jest przeciw? Nie widzę? Kto się
wstrzymał? Wstrzymało się 4 radnych. Jeden radny był obecny na sali , ale nie brał
udziału w głosowaniu. Dziękuję. Wniosek radnego Andrzeja Soleckiego nie uzyskał
wymaganej większości głosów, a wiec wniosek upadł i projekty uchwał pozostają w
porządku dzisiejszych obrad. Odczytał porządek obrad. A zatem przystępujemy do
głosowania porządku obrad w całości. Kto z radnych jest przyjęciem przedstawionego
w całości porządku obrad? Za głosowało 12 radnych . Kto jest przeciw? Nie widzę?
Kto się wstrzymał? Wstrzymał się 1 radny. Dziękuję. Porządek obrad został przyjęty
w następującym brzmieniu:

1. Sprawy organizacyjne:
- otwarcie sesji
- stwierdzenie waŜności obrad
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z XVII sesji  Rady Miejskiej w Gniewie
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2.  Ochrona Środowiska :
-    sprawy oczyszczania ścieków,
- oczyszczalnie przydomowe i system kanalizacji publicznej,
- segregacja śmieci  na wysypisku odpadów komunalnych,
- rozbudowa systemu centralnego ogrzewania w mieście,
- realizacja uchwały o utrzymaniu porządku i czystości na terenie gminy,
- zagroŜenia  środowiska ,
- gminny  fundusz ochrony środowiska.

 3. Ocena – podsumowanie pracy rady i komisji stałych za 2007 rok.

 4. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla miasta i gminy Gniew na

lata 2008- 2020”- Druk Nr B/172/08,
b) wsparcia finansowego organizacji uczestniczących w programach grantowych

„Działaj lokalnie” oraz „Bank Inicjatyw MłodzieŜowych”
– Druk Nr B/178/08,

c) przystąpienia do Stowarzyszenia – Druk Nr B/179/08,
d) przyznania diet członkom komisji wyborczych powołanych do przeprowadzenia

wyborów bezpośrednich sołtysów w Gminie Gniew, zarządzonych na dzień 27
kwietnia 2008 r.- Druk Nr B/181/08,

e) likwidacji Szkoły Podstawowej w Rakowcu – Druk Nr B/182/08,
f) likwidacji Szkoły Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w PieniąŜkowie- Druk

Nr B/183/08,
g) likwidacji Szkoły Podstawowej w Kursztynie – Druk Nr B/184/08,
h) zmiany uchwały budŜetowej Nr XV/128/07 Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 27

grudnia 2007 r.  – Druk Nr B/185/08.

5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie
    międzysesyjnym.

6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z
    wykonania uchwał Rady.

7. Interpelacje i zapytania radnych.

8. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych
    odpowiedziach na interpelacje.

9. Wolne wnioski i informacje.
1) upowaŜnienie dla Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli

10. Ustalenie terminu następnej sesji.
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11. Zakończenie sesji.

4. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie
    międzysesyjnym.

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z
    wykonania uchwał Rady.

6. Interpelacje i zapytania radnych.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o złoŜonych interpelacjach i uzyskanych
    odpowiedziach na interpelacje.

8. Wolne wnioski i informacje.

9. Ustalenie terminu następnej sesji.

10. Zakończenie sesji.

Protokół poprzedniej XVII sesji Rady był do wglądu w biurze rady , obecnie znajduje
się przy liście obecności i proponuję przyjąć go bez odczytywania. Czy są uwagi do
protokołu? Nie widzę? Zatem przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za
przyjęciem protokółu bez odczytywania? Za głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się
od głosu. Dziękuję. Zamykam pkt 1 porządku obrad i przystępujemy do pkt. 2.

Pkt 2 porządku obrad -   Ochrona Środowiska :

a)  sprawy oczyszczania ścieków,
b) oczyszczalnie przydomowe i system kanalizacji publicznej,
c) segregacja śmieci  na wysypisku odpadów komunalnych,
d) rozbudowa systemu centralnego ogrzewania w mieście,
e) realizacja uchwały o utrzymaniu porządku i czystości na terenie gminy,
f) zagroŜenia  środowiska ,
g) gminny  fundusz ochrony środowiska.

- Przewodniczący obrad – Jako pierwszy wystąpi Pan Jacek Talko dyrektor
techniczny  firmy „Pretarm”  ppkt (d ) - rozbudowa systemu centralnego
ogrzewania w mieście. Bardzo proszę.

- Jacek Talko – Jestem dyrektorem technicznym firmy „Pretarm” z siedzibą w
Świeciu. Jest to spółka akcyjna S.A. Warszawa. Rozpoczęliśmy działalność od
lutego  2006 roku przejmując kotłownię miejską w Gniewie. W tym teŜ roku
przystąpiliśmy do bardzo duŜej modernizacji kotłowni , co w 2007 roku umoŜliwiło
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nam pracę juŜ w zmodernizowanej kotłowni , co ma równieŜ wpływ na poprawę
ochrony środowiska. Kotłownia spala o 50% mniej węgla niŜ przed jej
modernizacją. O tyle teŜ mniej zostało wyemitowanych gazów do atmosfery. Ma na
to wpływ rozbudowa sieci cieplnej. Celowe wydaje się podłączenie równieŜ tych
małych źródeł do linii ciepłowniczej jak budynki prywatne. Idziemy w kierunku
zwiększenia ilości odbiorców, którzy chcą się podłączyć do kotłowni miejskiej. W
ubiegłym roku przyłączyliśmy połowę osiedla Kopernika i bloki przy ul.
CzyŜewskiego. Planujemy rozbudowę sieci w stronę ul. Kościuszki . Trwają teŜ
prace nad koncepcją podłączenia budynków przy Placu Grunwaldzkim. Te
inwestycje są dość drogie dlatego musimy mieć przygotowany harmonogram realny
dla naszej kotłowni. DociąŜenie kotłowni jest zawsze wskazane . Mamy zapasy
ciepła i moŜemy jeszcze przyłączyć duŜo odbiorców. Zastanawiamy się jeszcze nad
rozbudową w kierunku ul. Piłsudskiego no i oczywiście będziemy rozmawiać z
kaŜdym kto tylko się zgłosi.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Kolejne ppkt. z pkt. 2 omówi Pan prezes Spółki
„ Inwest-Kom” Jakub Cybura. Bardzo proszę.

- Jakub Cybura – Sprawy oczyszczania ścieków – temat jest bardzo szeroki , a efekt
ekologiczny jest lepszy niŜ pierwotnie zakładaliśmy. Dlatego, Ŝe posiadamy
oczyszczalnię  ścieków nie ponosimy Ŝadnych kar z tytułu zanieczyszczania
środowiska. Pojawiają się pewne problemy z eksploatacją , ale na bieŜąco te sprawy
rozwiązujemy.

- Przewodniczący rady – Przepraszam bardzo , ale informuję radnych, Ŝe przybył
spóźniony na obrady Pan radny Marek Barnik . Jest  godz. 10:35. Od tej chwili jest
na sali obecnych 14 radnych. Bardzo proszę. Pan Jakub Cybura.

- Jakub Cybura – Kolejna sprawa to oczyszczalnie przydomowe i system kanalizacji
publicznej – chcemy rozwiązać problem ścieków w Brodzkich Młynach. Wszyscy
wiemy ,Ŝe ścieki te spływają do rzeki Wierzycy. Na kolejce do uporządkowania
gospodarki ściekowej jest jeszcze Kursztyn i Cierzpice.
Kolejna sprawa to segregacja śmieci na wysypisku odpadów komunalnych – udało
nam się odzyskać 10 ton odpadów, które przekazaliśmy firmom zajmującym się
odpadami. Na terenie Gminy jeszcze ciągle jest duŜo dzikich wysypisk, z którymi
ciągle walczymy. Chcemy wejść w porozumienie ze StraŜą Miejską, która sprawdzi
umowy na wywoŜenie nieczystości stałych i ciekłych. Ciągle tych umów jest zbyt
mało. Wspólnie ze StraŜą Miejską i Ekologiczną postaramy się ten problem
rozwiązać zgodnie z uchwałą o utrzymaniu porządku i czystości na terenie Gminy.
Chcemy wejść w porozumienie z mieszkańcami wsi jeśli chodzi o budowę
przydomowych oczyszczalni ścieków.

- Franciszek Sumisławski – W Rakowcu - osiedle Pilcki nadal nie mają koszy do
śmieci. Nie widzę tam problemu z dojazdem ? Ale sprawę stanowią ceny.
Mieszkańcy wsi korzystają z innej firmy . Ja na przykład mam umowę z firmą z
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Kopytkowa. Oni za wywóz 10 tyś. litrów ścieków biorą 85 zł, nasi za 5 tyś. litrów
biorą 100 zł. Czy nie moŜna urealnić tych cen?

- Jakub Cybura – ZłoŜyliśmy ofertę mieszkańcom Pilcki jako realizujący zadania
Spółki ‘Inwest-Kom” , a problemem jest wywoŜenie tych nieczystości do lasu, a nie
do stacji w Kopytkowie. My zrobimy wszystko ,Ŝeby świadczyć usługi dla
mieszkańców. Ja się cieszę ,Ŝe jest druga firma , która świadczy usługi dla ludności
i wywozi te nieczystości. Nie wszędzie ta kanalizacja moŜe być wybudowana i
dlatego są szamba , które trzeba wywozić. I tu jest  problem poniewaŜ  ścieków z
tych szamb się nie wywozi.

- Franciszek Sumisławski – Kiedy ruszy budowa oczyszczalni ścieków w Rakowcu,
Opaleniu, PieniaŜkowie, Dąbrówce? My na dzisiaj  nie wiemy kiedy to będzie?

- Andrzej Solecki – Ciekawi mnie gdzie są wywoŜone te sprasowane ścieki z  naszej
oczyszczalni? Czy planuje się postawienie pojemników na odpady Ŝywności? Czy
ta ilość punktów do selektywnej zbiórki odpadów jest wystarczająca? Między
okresami zbiórki odpadów , pojemniki są zapełnione , a odpady leŜą obok. Czy nie
naleŜałoby zwiększyć częstotliwości ich odbioru lub zwiększyć ilość pojemników?

- Jakub Cybura – Musimy się nad tym zastanowić. Osady pościekowe są to osady
bezpieczne , które na bieŜąco są zagospodarowywane.

- Grzegorz Wasielewski – StraŜ Ekologiczna  to jednostka , która ma zmienić
świadomość ekologiczną mieszkańców. Świadomość ekologiczna mieszkańców
gminy Gniew jest na bardzo niskim poziomie i dlatego od czegoś musimy zacząć , a
więc od segregacji śmieci. Co jakiś czas staram się przedstawić tę sytuację ,Ŝeby
mieszkańcy byli na tyle świadomi ,Ŝeby przyjąć podwyŜkę tych 50 gr. na
oczyszczalnię ścieków i śmieci. StraŜ Ekologiczna juŜ działa na terenie naszej
Gminy i moŜe pomóc StraŜy Miejskiej i Leśnej w egzekwowaniu kar. Nie chcemy
być Gminą regularnie zaśmiecaną. Zajmie się tym równieŜ Centrum Reagowania
Kryzysowego, a radnego Andrzeja Soleckiego proponuję jako  wolontariusza do
współpracy.

- Genowefa Kuziemska- Mam pytanie. Czy nie moŜna by postawić w Kolonii
Ostrowickiej  pojemników do selektywnej zbiórki odpadów?

- Jakub Cybura – My za darmo opróŜnialiśmy te pojemniki, ale to odbiorca , który
chce mieć takie pojemniki musi zadbać o selektywną zbiórkę odpadów i wtedy my
za darmo je odbieramy. To nie moŜe być tak ,ze te pojemniki uŜywa się do
wszystkich śmieci jakie mamy z domu. Wówczas niestety , ale nie robimy juŜ tego
za darmo. Jeśli jest odbiorca i zgodzi się na tę segregację  to proszę bardzo, ale jeśli
będą to śmieci mieszane,  to są juŜ odpady komunalne.



7

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Przepraszam , ale zapomniałem powitać Pana
Romana Kucharskiego dyrektora biura Pana Posła Jana Kulasa. Witam Pana
serdecznie i proszę o zajęcie głosu straŜnika miejskiego Pana Dobrosława
Demczuka.

- Dobrosław Demczuk – Jeśli chodzi o realizację uchwały o utrzymaniu porządku i
czystości na terenie gminy, to dogadałem się z Policją i StraŜą PoŜarną  w sprawie
terminu sprawdzania na terenie gminy czy wszyscy mieszkańcy posiadają umowy
na wywóz nieczystości stałych i ciekłych. Jeśli się okaŜe ,Ŝe mieszkańcy takich
umów nie posiadają to będziemy prosić ,Ŝeby zrobili z tym porządek , a jeśli to nie
poskutkuje będziemy zgłaszać do ochrony środowiska. Wiem ,Ŝe mandaty nie
rozwiąŜą tego problemu, ale w innych gminach np. kaŜde gospodarstwo jest
obłoŜone dodatkowym podatkiem z tytułu wywoŜenia śmieci i wówczas nie ma
tego problemu. Jeśli rolnik płaci taki podatek wówczas nie szuka miejsca do
nielegalnego wywoŜenia śmieci. MoŜe i u nas warto taki dodatkowy podatek
zastosować?

- Wiesława Tomaszewska – Mam wypowiedzieć się w sprawie zagroŜenia
środowiska . ZagroŜeniem na naszym terenie jest firma „Maxit” i „Rols-Rois” .
Spółka „Maxit” to zanieczyszczenia do atmosfery, a „Rols-Rois” to uciąŜliwy hałas.
Innymi mogą być katastrofy , jak rozlanie się jakiejś groźnej substancji na drodze.
Jeśli juŜ jest takie zagroŜenie to wówczas zajmuje się tym Wydział Ochrony
Środowiska. Fundusz z Wydziału Ochrony Środowiska  stanowi 50% przychodów
Gminy. Jest to fundusz celowy na odrębnym rachunku bankowym przeznaczony na
ochronę środowiska, gospodarkę wodną i edukację ekologiczną, realizacje zadań
modernizujących ochronę środowiska, na gospodarkę odpadami oraz na wspieranie
działalności w zakresie ochrony środowiska.

- Andrzej Solecki – Czy została naprawiona droga w Wielkich Walichnowach?

- Wiesław Tomaszewska – To nie do mnie pytanie.

- Stanisław Szwoch – Wiem ,Ŝe ze względów ekonomicznych nie jest realna budowa
oczyszczalni ścieków w Kursztynie. Co z przydomowymi oczyszczalniami
ścieków? Czy Gmina jest w stanie  współfinansować  taką  budowlę?

- Wiesława Tomaszewska – Nie jest moŜliwe współfinansowanie jednego siedliska.
Potrzebny jest projekt o warunkach zabudowy, który musi wykonać firma. Do tej
pory Gmina jeszcze nikomu nie dopłacała , ale moŜe zlecić wykonanie takiego
projektu i wtedy moŜe będziemy dofinansowywać. JednakŜe do tej pory tego się nie
robi.

- Bogdan  Olszewski – Na dzień dzisiejszy nic wiąŜącego na ten temat nie mogę
powiedzieć , ale na przyszłą sesję odpowiem na to pytanie.
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- Przewodniczący rady – Słyszałem ,Ŝe w Małej Karczmie jest planowana budowa
oczyszczalni ścieków , ale to w dalekiej przyszłości.

- Józef Puczyński – Chciałbym tylko dodać do tego , co tu koleŜanka Wiesia
powiedziała ,Ŝe taki fundusz jest równieŜ w Starostwie, a Gniew juŜ od kilku lat nie
zgłasza Ŝadnych potrzeb. Wszystkie Gminy takie wnioski składają , a Gniew nie.
Proponuję i taki jest mój apel ,Ŝeby zawsze do końca września takie wnioski
składać. Przy tej okazji chciałbym jeszcze poinformować ,Ŝe powstanie wielka
budowla tj. spalarnia odpadów medycznych.

- Franciszek Sumisławski – Mam prośbę to Dyrektora biura poselskiego posła Pana
Jana Kulasa ,Ŝeby nie zapomniał o moście. Mówił swego czasu ,Ŝe jeśli będziemy
mieli jakiś problem, to zawsze moŜemy się do niego zwrócić o pomoc, a więc
prośba, Ŝe jeśli będzie coś wiedział na temat mostu to niech nam powie.

- Roman Kucharski - Decyzja o budowie mostu zapadnie w tym roku w lipcu.
Odbywają się w tej chwili spotkania w tej sprawie , a decyzja zapadnie w lipcu. Pan
poseł Kulas w tej chwili prowadzi rozmowy na temat autostrady.

- Przewodniczący rady – Co z drogami dojazdowymi do drogi E-1?

- Roman Kucharski – Temat dróg ruszy dopiero w 2009 roku.

- Andrzej Frost – Pan poseł Jan Kulas jest częstym gościem w Piasecznie i niestety ,
ale w tym roku będzie musiał chodzić po dziurach. Proszę o przypomnienie Panu
Posłowi o nas  z prośbę o wsparcie na remont drogi w Piasecznie.

- Roman Kucharski - Chciałbym przypomnieć ,Ŝe biuro Pana posła Jana Kulasa jest
czynne od godz. 14:00 do 18:00 w Tczewie i proszę najlepiej złoŜyć pismo w tej
sprawie. Jest to wówczas podstawa do zajęcia się taką  sprawą.

- Przewodniczący rady – Dziękuję Panu za przybycie i  za udział w obradach.
Zamykam pkt 2 porządku obrad i ogłaszam 10 minut przerwy. Jest godz. 11:30.

- Przerwa 10 minut.

- Przewodniczący rady – Wznawiam obrady po przerwie - jest godz. 11:45 i
przystępujemy do pkt. 3 porządku obrad.

Pkt 3 porządku obrad – Podsumowanie pracy rady i komisji stałych za 2007 rok.

- Przewodniczący rady – Odczytał przygotowane sprawozdanie , które stanowi
załącznik do protokółu. Kolejno wszyscy przewodniczący komisji odczytali swoje
sprawozdania , które stanowią załącznik do protokołów komisji. Dziękuję.  Bardzo
proszę. Pan radny Andrzej Solecki.
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- Andrzej Solecki – Jako ta jednoosobowa konstruktywna opozycja chciałbym
podsumować pracę komisji i rady. Rada działała pod dyktando Burmistrza. Uchwał
rady było zaledwie kilka. Jeśli są jakieś uroczystości to biorą w nich udział tylko
Przewodniczący Rady  lub jego Zastępca. Walczyłem o to ,Ŝeby do projektów
uchwał była opinia komisji tematycznych i na sesji ją przedstawiła, ale tego się nie
doczekałem. RównieŜ stratą dla tej Gminy jest to, Ŝe nie mamy młodzieŜowej rady
miejskiej. Powinno się do tego wrócić. Wiem ,Ŝe głównie tą radą zajmowała się
pani GraŜyna choć kto inny rzucał hasła, ale rzucanie haseł to nie wszystko.
Powinno być tak : rzucamy hasło i działamy.

- Grzegorz Wasielewski – Zgłaszam wniosek formalny o zakończenie tego
wystąpienia.

- Andrzej Solecki – Gdzie tu jest przygotowanie Przewodniczącego do dzisiejszego
tematu?

- Grzegorz Wasielewski – Mam nadzieję ,Ŝe elektorat Pana Andrzeja Soleckiego
powoli mądrzeje. Pan Solecki jest najgorszym ogniwem w tej radzie , bo wszystko
zawsze blokuje , a nie współpracuje. Albo jest przeciw , albo się wstrzymuje.

- Marek Barnik – Komisje są po to Ŝeby opiniować projekty uchwał i tak to się
odbywa. Nie będę jednak  tolerował tego , Ŝeby przed kaŜdą sesją  tworzyć
dodatkową makulaturę.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Kto z radnych jest za przyjęciem sprawozdania
rady i komisji? Jednogłośnie. Dziękuję. Zamykam pkt 3 porządku obrad i
przystępujemy do pkt. 4.

Pkt 4 porządku obrad – Podejmowanie uchwał.

- Przewodniczący rady – Oddaje teraz przewodniczenie obradom panu Franciszkowi
Sumisławskiemu wiceprzewodniczącemu rady.

- Przewodniczący obrad - Jako pierwszy mamy projekt uchwały w sprawie
„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest dla miasta i gminy Gniew na
lata 2008- 2020”- Druk Nr B/172/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu?
Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – Wczoraj byłem na posiedzeniu komisji finansów i pani Skarbnik
powiedziała ,Ŝe tej uchwały dziś na sesji nie będzie.

- Maria Olszewska – Pan Solecki kłamie . Ja czegoś takiego nie powiedziałam.
Omówiłam tylko sprawozdanie z wykonania budŜetu za 2007 rok.
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- Franciszek Sumisławski – Dlaczego pisze tu na lata 2008-2020 skoro naleŜy to
usunąć do roku 2032. 160 tyś. m² jest to olbrzymia ilość eternitu. Czy te dane są na
wyrost czy to kaŜdy z tych mieszkańców podawał? Koszt demontaŜu  tj. 22 zł
+transport. KaŜdy mieszkaniec moŜe otrzymać 80% zwrotu. Czy są inne
moŜliwości zwiększenia pomocy finansowej na zmianę pokrycia dachu?

- Janusz Karzyński  – W ciągu 5 lat powinniśmy wymienić wszystkie dachy. Jest to
bardzo kosztowne. Nie wiem czy będzie nas na to stać? ZwaŜywszy na to ,Ŝe jest
tak duŜo tych metrów to kto będzie , to finansował? Elementy twarde moŜna
malować i moŜe on leŜeć dłuŜej niŜ 30 lat.

- Wiesława Tomaszewska – Dane nie są wzięte z sufitu. Mieszkańcy wypełniali te
ankiety i wyszło na to ,Ŝe program jest niedoszacowany. Nam powinno zaleŜeć na
tym ,Ŝeby tych wniosków było jak najwięcej. Gmina zapewnia środki na rozebranie
dachu , a nie na połoŜenie nowego. Będziemy ubiegać się o środki z
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska, ze Starostwa i z funduszu
Gminnego.

- Anna Mazur – Program ten będzie cały czas aktualizowany . Chcemy sprawdzić jak
to będzie w praktyce. Program ten jest nam potrzebny po to, Ŝebyśmy mogli
wystąpić o  środki z zewnątrz.

- Marek Barnik – Czy są jakieś środki zewnętrzne na to zadanie?

- Wiesława Tomaszewska – Programów unijnych na to nie ma.

- Andrzej Solecki – Nie będę głosował tej uchwały i proszę zaznaczyć w protokóle,
Ŝe radny Andrzej Solecki nie brał udziału w głosowaniu poniewaŜ w programie na
sesję , który otrzymał nie było tego projektu.

- Mariola Czwiklińska – Proszę równieŜ zaznaczyć ,Ŝe pan radny Andrzej Solecki był
nieprzytomny.

- Walentyna Czapska – Nie do końca rozumiem wyjaśnienie pana radcy Brauna , co
to są te korekty formalne?

- Ania Mazur – Są to drobne błędy w projekcie , które nie mają wpływu na treść
uchwały. W ustawach nie ma mowy , Ŝe gminy mają mieć taki program, ale Ŝeby
otrzymać środki z zewnątrz musimy mieć ten program.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych
jest za podjęciem tej uchwały? Obecnych jest 14 radnych .W głosowaniu brało
udział 13 radnych. Radni 13 głosami „za” podjęli ww. uchwałę.  Radny Andrzej
Solecki był obecny , ale nie brał udziału w głosowaniu. Dziękuję.
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- Kolejny projekt uchwały w sprawie wsparcia finansowego organizacji
uczestniczących w programach grantowych „Działaj lokalnie” oraz „Bank Inicjatyw
MłodzieŜowych”– Druk Nr B/178/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu?
Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie . Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia – Druk Nr
B/179/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych
jest za podjęciem tej uchwały? Jednogłośnie . Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie  przyznania diet członkom komisji wyborczych
powołanych do przeprowadzenia wyborów bezpośrednich sołtysów w Gminie
Gniew, zarządzonych na dzień 27 kwietnia 2008 r.- Druk Nr B/181/08.  Czy są
uwagi do przedstawionego projektu? Nie widzę? Kto z radnych jest za podjęciem
tej uchwały? Jednogłośnie . Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Rakowcu –
Druk Nr B/182/08. Czy są uwagi do przedstawionego projektu?   Bardzo proszę.
Pani radna Mariola Czwiklińska.

- Mariola Czwiklińska – Mam uwagę do ostatniego zdania w uzasadnieniu....

- Andrzej Solecki – Proszę zapisać przy wszystkich trzech uchwałach ,Ŝe radny
Andrzej Solecki nie brał udziału w głosowaniu  gdyŜ stwierdził ,Ŝe projekty uchwał
nie są merytorycznie poprawne.

- Bogdan Badziong – Uchwała o likwidacji zawsze wzbudza emocje i to jest
naturalne. Koszty utrzymania szkół są takie , a nie inne , ale to właśnie przez taki
system finansowania szkół szkodzimy naszym dzieciom poniewaŜ te wszystkie
środki idą na wynagrodzenia dla nauczycieli. Brakuje środków na inwestycje i
pomoce naukowe. Są narzekania na dowozy. Nie chcemy całkowicie likwidować
tych szkół dlatego proponujemy szkoły filialne. Zobaczymy jak one będą działać?
Skutek finansowy mogę podać wtedy jak będę budować szkołę , a nie jak ją
likwiduję.

- Andrzej Solecki – KaŜdy dobry gospodarz przygotowuje biznes plan i w tym planie
ma wszystko wyliczone , ile z jakiego tytułu moŜe mieć oszczędności? Na przykład,
Ŝe zamknięcie  tych 3 szkół przyniesie gminie takie oszczędności? Być moŜe szkoły
te będą ogrzewane , będą teŜ nauczyciele , a dzieci będą dowoŜone. Coś to będzie
kosztowało?  Jeśli Pan , by coś takiego przygotował i nam przedstawił to moŜe
wówczas byłbym za zamknięciem tych szkół, ale w tym wypadku będę przeciw.
Takie gdybanie porządnej gminie nie przystoi.

- Janusz Karzyński – Rozmawiałem z Panem ......i okazuje się ,Ŝe wszystkie szkoły na
terenie naszej Gminy nie mają  boiska sportowego ani nawet sali sportowej. Co
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prawda jest hala sportowa w Gniewie , ale nie wiem czy szkoła podstawowa ma
korzyść z tego, Ŝe ta hala tam stoi?

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Po tych wyjaśnieniach przystępujemy do
głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej uchwały? Za głosowało 10
radnych, a 3 radnych wstrzymało się od głosu. Radny Solecki nie głosował. Zapis
jak wyŜej.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej im. Mikołaja
Kopernika w PieniąŜkowie- Druk Nr B/183/08.  Słyszałem ,Ŝe w PieniąŜkowie
rodzice chcą Ŝeby były klasy łączone. UwaŜam ,Ŝe jest to duŜy błąd i wyrządzacie
krzywdę dzieciom.

- Genowefa Kuziemska – Ja rozumiem ,Ŝe ma być filia , ale czy będą środki na tę
szkołę? Pomieszczenia będą niszczeć.

- Bogdan Badziong – Na pewno od przyszłego roku to się znacznie poprawi.
Zobaczymy jak to wszystko się ukształtuje. Część tego budynku będzie
przeznaczona na świetlicę. Co tam będziemy robić to jeszcze zobaczymy? Na
pewno trzeba będzie zrobić dach.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych
jest za podjęciem tej uchwały?  Za głosowało 10 radnych, 3 radnych wstrzymało się
od głosu. Radny Andrzej Solecki nie głosował. Dziękuję.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej w Kursztynie –
Druk Nr B/184/08. Bardzo proszę. Pan radny Stanisław Szwoch.

-  Stanisław Szwoch – Co będzie z nauczycielami?

- Bogdan Badziong – Prowadzimy rozmowy. Część osób moŜe iść na emeryturę , a
pozostali znajdują zatrudnienie w innych szkołach.

- Andrzej Solecki – To znaczy ,Ŝe klasy I,II,III będą dojeŜdŜały , a IV.V i VI
pozostaną w Kursztynie?

- Przewodniczący obrad – Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za
podjęciem tej uchwały?  Za głosowało 11 radnych , 2 radnych wstrzymało się od
głosu. Radny Andrzej Solecki nie brał udziału w głosowaniu.

- Kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej Nr XV/128/07
Rady Miejskiej w Gniewie z dnia 27 grudnia 2007 r.  – Druk Nr B/185/08. Bardzo
proszę. pani skarbnik Maria Olszewska.

-    Maria Olszewska –  Omówiła zmiany do budŜetu Gminy na 2008 rok.
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Przewodniczący obrad – Dziękuję. Czy są pytania?  Nie widzę? Przystępujemy zatem
do głosowania. Kto z radnych jest za podjęciem tej  uchwały?  Jednogłośnie.
Dziękuję.  Uchwała została podjęta  14 głosami „za” i   otrzymuje Nr XVIII/ 174/08.
Zamykam pkt. 4 porządku obrad i przystępujemy do kolejnego pkt. porządku obrad.

Pkt 5 porządku obrad – Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach
podejmowanych w okresie miedzysesyjnym.

- Przewodniczący obrad – Bardzo proszę. pan radny Janusz Karzyński
przewodniczący rady.

- Janusz Karzyński – Odczytał przygotowaną informację , która stanowi załącznik do
protokółu.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 5 porządku obrad i przystępujemy
do pkt. 6.

Pkt 6 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie
miedzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał.

- Bogdan Badziong – Odczytał przygotowane sprawozdanie , które stanowi załącznik
do protokółu.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję.  Zamykam pkt 6 porządku obrad i
przystępujemy do pkt. 7.

Pkt 7 porządku obrad – Interpelacje i zapytania radnych.

- Przewodniczący obrad - Bardzo proszę. Pan radny Andrzej Solecki.

- Andrzej Solecki – ZłoŜyłem 1 interpelację i 1 zapytanie na piśmie. Interpelacja
dotyczy naprawy chodnika , a zapytanie kiedy zostaną naprawione dziury na
skrzyŜowaniu ul. Gdańskiej i Staszica?

- Przewodniczący obrad – Drogi gminne teŜ maja dziury.

- Andrzej Frost – Chodzi mi o naprawę drogi w Piasecznie. UwaŜam ,Ŝe nie naleŜy
szukać winnych zepsucia tej drogi , a pieniędzy i zacząć ją remontować. Bardzo
brzydko wyglądamy w oczach społeczeństwa piaseckiego i przyjezdnych. Mówią,
Ŝe droga wygląda tak jakby nie było gospodarzy.

- Bogdan Badziong – Z tego biura poselskiego nigdy pomocy nie otrzymamy.
ZłoŜyliśmy natomiast wniosek do biura transportu drogowego. Będzie naprawiać
odcinek drogi od posesji pana Ogonowskiego do cmentarza. Jest to odcinek
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najgorszy i będzie robiony w pierwszej kolejności. Chętnych do pomocy nie ma , a
doprosić się winnych nie moŜna, ale będziemy w miarę moŜliwości i środków tę
drogę naprawiać.

- Alojzy Klimczak – Co z drogą Tymawa –Piaseczno?

- Bogdan Badziong – JuŜ od dziś Inwest-Kom zaczyna robić coś na drogach.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 7 porządku obrad i przystępujemy
do pkt. 8.

Pkt 8 porządku obrad – Informacja Przewodniczącego Rady o  złoŜonych
interpelacjach i uzyskanych odpowiedziach na interpelacje.

- Przewodniczący obrad – Bardzo proszę. Pan przewodniczący rady Janusz
Karzyński.

- Janusz Karzyński - W  bm. Wpłynęła do rady 1  interpelacja i 2 zapytania.
Wszystkie sprawy dotyczyły naprawy dróg w mieście i gminie Gniew.

- Przewodniczący obrad – Dziękuję. Zamykam pkt 8 porządku obrad i przystępujemy
do pkt 9.

Pkt 9 porządku obrad – Wolne wnioski i informacje.

- Przewodniczący rady – W wolnych wnioskach mamy ppkt (a) udzielenie
upowaŜnienia dla Komisji Rewizyjnej do przeprowadzenia kontroli w Urzędzie
Miasta i Gminy w Gniewie. Kontrola dotyczyć będzie wykonania budŜetu Gminy
za 2007 rok. Przystępujemy do głosowania. Kto z radnych jest za upowaŜnieniem
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Gniewie do przeprowadzenia wyŜej
wymienionej kontroli?  Jednogłośnie. Dziękuję. W głosowaniu brało udział 14
radnych.

- Walentyna Czapska – Komisja Rewizyjna przeprowadzi kontrolę w dniu 4 kwietnia
br. o godz. 11:30 w biurze rady miejskiej.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Czy w wolnych wnioskach ktoś jeszcze chciałby
zabrać głos? Bardzo proszę. pani radna Mariola Czwiklińska .

- Mariola Czwiklińska – Od kilku lat istnieje coś takiego jak Rada Społeczna ZOZ.
Do tej pory w Radzie tej zasiadał Pan Piotr Mroziński , a od pewnego czasu zasiada
nasz radny Andrzej Solecki i w związku z tym chcemy ,Ŝeby z kaŜdego posiedzenia
tej rady zdawał naszej Radzie Miejskiej sprawozdanie. Interesuje nas wszystkich
jakie działania tamta Rada podejmuje. Kiedy był Pan Mroziński z kaŜdego
posiedzenia składał takie sprawozdanie , a obecnie mamy niedosyt tych informacji i
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dlatego chciałabym Ŝebyśmy takie informacje otrzymywali. Mam pytanie do
radnego Soleckiego . Czy wie ile jest zakontraktowanych łóŜek leczniczych w ZOL
w Gniewie i czy działalność ta przynosi zyski czy straty? Składam wniosek
formalny ,Ŝeby po kaŜdym posiedzeniu Rady Społecznej ZOZ radny Andrzej
Solecki składał takie sprawozdanie.

- Andrzej Solecki – To nie Rada Miejska w Gniewie typowała mnie na członka tej
Rady tylko Rada Powiatu Tczewskiego i KoleŜanka chce mnie zobowiązać do tego
abym składał sprawozdania? Jeśli jest taka potrzeba proszę bardzo , ale będę je
składał z własnej nieprzymuszonej woli, a nie na zasadzie przymusu. Jeśli Rada
chciałaby mnie zobowiązać, to moŜe  równieŜ Ŝądać takich informacji od pana
Piotra Mrozińskiego, który jest moim szefem. Jeśli rada Powiatu właśnie mnie
zaproponowała to znaczy, Ŝe coś sobą reprezentuję, a tu w tej Radzie sprowadzono
mnie do tej jednoosobowej konstruktywnej opozycji. Akurat takiego tematu , o
którym Pani mówi nie było na posiedzeniu Rady Społecznej ZOZ. Nie udało się
koleŜance mnie kompletnie zdołować. W tym roku takiego sprawozdania nie
przyjmowaliśmy. Dziękuję.

- Franciszek Sumisławski – Dziwi mnie dlaczego Radni Powiatu nie  zwrócili się do
Przewodniczącego Rady Miejskiej  w tej sprawie? SłuŜba zdrowia jest w takim
stanie ,Ŝe my chcemy wiedzieć gdzie będziemy umierać w domu czy w szpitalu.
Czy my moŜemy proponować zmianę takiej osoby?

- Andrzej Solecki – Właśnie dlatego Przewodniczący Rady Powiatu zwrócił się z tym
bezpośrednio do Mnie , a nie do Rady , bo zna stosunki w tej Radzie i wie ,Ŝe nie
przynoszę wstydy tej Radzie.

- Bogdan Badziong – Jeśli Rada Powiatu chciałaby zwrócić się do rady Miejskiej w
Gniewie w tej sprawie,  to wówczas radni musieliby podjąć uchwałę.   Tak jak to
było przy wyborze pana Piotra Mrozińskiego na członka Rady Społecznej ZOZ. Po
to powołuje się członków rady ,Ŝeby reprezentowali poszczególne gminy. A radny
Solecki pracuje w konspiracji. Ktoś bierze sobie naszego radnego , a my nic o tym
nie wiemy. SłuŜba zdrowia jest publiczna i wystąpię z pismem, Ŝeby zobowiązali
radnego Soleckiego do składania sprawozdania.

- Marek Barnik – Droga w Opaleniu koło firmy „Rolmek” wymaga natychmiastowej
naprawy.

- Przewodniczący rady – Dziękuję. Czy ktos jeszcze chciałby zabrać głos? Nie
widzę?  Podam jeszcze tylko temat i termin kolejnej sesji.

- Temat:
1. Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy za 2007 rok.
2. Porządek i bezpieczeństwo publiczne.
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Termin:
30 kwietnia 2008 r. godz. 10:00

- Na tym zamykam kolejną XVIII sesję Rady Miejskiej w Gniewie V kadencji.
Dziękuję wszystkim za przybycie i za rzeczową dyskusję. Godzina zakończenia
sesji 13:50. Na tym protokół zakończono. Protokół sporządzono w dwóch
jednobrzmiących egzemplarzach, jeden dla Burmistrza drugi dla Rady.

-      Protokółowała: Przewodniczący
       GraŜyna Dudzik     Rady Miejskiej w Gniewie

          Janusz Karzyński


